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Besluit 
1. De Voortgangsrapportage Veiligheid 2024 vast te stellen 
2. De concretisering van de Strategische Veiligheidsagenda 2024 vast te stellen 
3. De raadsmededeling vast te stellen 
4. De stukken aan te bieden aan de raad 
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken 
 

Inleiding 
De Voortgangsrapportage Veiligheid 2024 geeft inzicht in de resultaten die de 
afgelopen periode op de verschillende veiligheidsthema's zijn bereikt. Op 
verzoek van de raad is ook een concretisering van de Strategische 
Veiligheidsagenda 2024 opgesteld. In dit document zijn de doelen verder 
geconcretiseerd en zijn de benodigde financiële middelen voor uitvoering van de 
Agenda benoemd. 
 
 
 

Beoogd maatschappelijk resultaat 
Het informeren van de gemeenteraad over de bereikte resultaten van de afgelopen 
periode binnen het veiligheidsdomein en de concretisering van de Strategische 
Veiligheidsagenda 2024. Op basis hiervan kan de raad desgewenst in gesprek met 
de portefeuillehouder en/of bijsturen. 
 
 
 

Kader 



 
De beleidscyclus van het Programma Veiligheid bestaat voor de raad uit drie 
onderdelen, te weten een strategische veiligheidsagenda, een jaarlijkse 
voortgangsrapportage en een jaarlijkse vertrouwelijke raadsbijeenkomst. In 
artikel 15 van de Politiewet 2012 staat dat de burgemeester over het door hem 
uitgeoefende gezag verantwoording aan de gemeenteraad aflegt. In de gemeente 
Deventer stelt, naast de burgemeester, het college jaarlijks de 
voortgangsrapportage vast. Ieder voor zover het hun bevoegdheden betreft. 
  
Bij de behandeling van de Strategische Veiligheidsagenda in november 2023 heeft 
de portefeuillehouder aan de raad toegezegd om voor de behandeling van de 
Voorjaarsnota met een concretisering te komen van doelen en benodigde financiële 
middelen. 
 
 
 

Betrokken partijen en participatie 
De Voortgangsrapportage Veiligheid en de concretisering van de Strategische 
Veiligheidsagenda zijn met de betrokken (veiligheids)partners, voor het deel 
waar dat van toepassing is, opgesteld en vormgegeven. 
 
 
 

Toelichting op participatiebeleid 
 
 

Argumenten voor en tegen 
De burgemeester en het college van burgemeester en wethouders stellen jaarlijks, 
ieder voor zover het hun bevoegdheden betreft, de Voortgangsrapportage 
Veiligheid vast en bieden dit aan de raad aan. In artikel 15 van de Politiewet 
2012 staat dat de burgemeester over het door hem uitgeoefende gezag 
verantwoording aan de gemeenteraad aflegt. Door middel van deze 
voortgangsrapportage geeft de burgemeester invulling aan zijn wettelijke plicht. 
De raad wordt daarmee in staat gesteld om de burgemeester en het college te 
controleren. Ook is de raad toegezegd dat er een concretisering van de 
Strategische Veiligheidsagenda wordt aangeleverd. Deze Agenda is vorig jaar door 
het college en de raad vastgesteld. 
 
De behaalde resultaten op het gebied van veiligheid zijn voldoende duidelijk en 
zichtbaar, waardoor een voortgangsrapportage mogelijk niet noodzakelijk is. De 
raad wordt voldoende in staat gesteld om de burgemeester en het college te 
controleren. Daarnaast hoeft de concretisering van de Agenda niet aan de raad te 
worden aangeboden omdat het gaat om nadere invulling en uitvoering. De raad is 
uitsluitend aan zet als het gaat om het stellen van kaders of het controleren 
van het college. 
 
 
 

Financiële consequenties en dekking 
Voor het uitvoeren van de Strategische Veiligheidsagenda zijn aanvullende 
financiële middelen noodzakelijk, de benodigde middelen worden in dit stuk nader 
benoemd en toegelicht. Dit vraagt nu niet om besluitvorming en wordt in de brede 
afweging van de Voorjaarsnota meegenomen. De Voortgangsrapportage Veiligheid 
2024 bevat geen financiële consequenties. 
 
 
 

Openbaarmaking en communicatie 
De nota en het besluit openbaar te maken. De raadsmededeling wordt aan de raad 
aangeboden. 



 
 
 

 

Aanpak en uitvoering 
Na een positief besluit wordt de raadsmededeling, voorzien van de 
voortgangsrapportage en concretisering, aan de raad aangeboden. De raad kan 
desgewenst met de portefeuillehouder in gesprek en waar nodig bijsturen. 
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Inleiding
De Voortgangsrapportage Veiligheid 2024 geeft inzicht in de resultaten die de
afgelopen periode op de verschillende veiligheidsthema's zijn bereikt. Op
verzoek van uw raad is ook een concretisering van de Strategische
Veiligheidsagenda 2024 opgesteld. In dit document zijn de doelen verder
geconcretiseerd en zijn de benodigde financiële middelen voor uitvoering van de
Agenda benoemd.

Kader
De beleidscyclus van het Programma Veiligheid bestaat voor de raad uit drie
onderdelen, te weten een strategische veiligheidsagenda, een jaarlijkse
voortgangsrapportage en een jaarlijkse vertrouwelijke raadsbijeenkomst. In
artikel 15 van de Politiewet 2012 staat dat de burgemeester over het door hem
uitgeoefende gezag verantwoording aan de gemeenteraad aflegt. Bij de behandeling
van de Strategische Veiligheidsagenda in november 2023 heeft de
portefeuillehouder aan de raad toegezegd om voor de behandeling van de
Voorjaarsnota met een concretisering te komen van doelen en benodigde financiële
middelen.

Kern van de boodschap
De Voortgangsrapportage Veiligheid 2024 wordt aan uw raad aangeboden. In de
rapportage is onderscheid gemaakt tussen ontwikkelthema's en doorlopende
thema's. Voor de doorlopende thema's geldt dat in de afgelopen jaren - na
vaststelling door uw raad - er een veiligheidsfundament is gecreërd met een
uitvoeringspraktijk, waarop we verder bouwen. Een fundament waarvan het college
merkt dat deze stevig is. De samenwerking tussen alle partijen verloopt goed en
dat komt de veiligheid in de stad, dorpen en het buitengebied ten goede. Ook
zijn er vier ontwikkelthema's benoemd, namelijk ondermijnende criminaliteit,
zorg en veiligheid, drugs en digitale criminaliteit. Dit zijn thema's die gezien
de snelle maatschappelijke veranderingen om extra aandacht vroegen. De thema's
ondermijnende criminaliteit en zorg en veiligheid zijn ook in de Strategische
Veiligheidsagenda 2024 opgenomen. Deze agenda heeft uw raad in november 2023
vastgesteld. De portefeuillehouder heeft toegezegd om voor de behandeling van de
Voorjaarsnota met een concretisering van de agenda te komen. De concretisering
wordt door middel van deze raadsmededeling ook aan uw raad aangeboden. 

Nadere toelichting
In de Voortgangsrapportage Veiligheid 2024 wordt inzicht gegeven in de
resultaten die de afgelopen periode op de verschillende veiligheidsthema's zijn
bereikt. Uw raad heeft in het najaar van 2019 het Meerjarenbeleidsplan
Veiligheid 2020-2023 vastgesteld. In dat plan stonden de uitgangspunten en
ambities van de afgelopen jaren beschreven. Deze voortgangsrapportage vormt ook
de afsluiting van dit beleidsplan. De concretisering van de Strategische
Veiligheidsagenda 2024 geeft meer inzicht in de concrete doelstellingen,
resultaten, inspanningen en benodigde aanvullende financiële middelen. De brede



afweging over het al dan niet toekennen van deze middelen vindt bij de
behandeling van de Voorjaarsnota plaats.



Voortgangsrapportage Veiligheid 2024

Samenwerken aan een 
veilig, rechtvaardig en 
weerbaar Deventer



Pag. 2

Hierbij presenteer ik u de Voortgangsrapportage Veiligheid 2024. Door middel 
van deze rapportage bied ik u inzicht in de voornaamste beleids- en maat-
schappelijke ontwikkelingen op veiligheidsgebied in de gemeente Deventer. 
Met deze rapportage sluiten we ook de inzet op het Meerjarenbeleidsplan 
Veiligheid 2020-2023 af en blikken vooruit naar de inzet op de Strategische 
Veiligheidsagenda 2024. We sluiten af met een paragraaf waar we ingaan op 
onderwerpen waar we minder aan toegekomen zijn dan gehoopt of die an-
ders gelopen zijn dan vooraf ingeschat. 

Het jaar 2023 was een jaar dat opnieuw uitdagingen op veiligheidsgebied 
met zich meebracht. Twee jaar na de start van de Russische agressie tegen 
Oekraïne is de oorlog nog steeds gaande. Een oorlog met ook impact in onze 
gemeente. Nog steeds worden in Deventer ongeveer 500 Oekraïners opge-
vangen en dit wordt, door de overvolle opvangen, uitgebreid naar ongeveer 
650 Oekraïners. Naast de Oekraïense ontheemden werden in 2023 ook extra 
asielzoekers opgevangen om de druk op het aanmeldcentrum in Ter Apel en 
andere opvanglocaties te verlichten. Hierin pakt Deventer zijn verantwoor-
delijkheid. De beschikbare opvanglocaties in het hele land liepen vol en er 
dreigde crisisnoodopvang. Hoewel wij ons hebben voorbereid, is het niet zo-
ver gekomen dat personen in sporthallen werden opgevangen.

Hoewel van een andere orde, zijn er ook enkele situaties geweest die onze in-
zet hebben gevraagd. Zo zijn onze boa's en politieagenten druk geweest om 
de jeugdoverlast op het Andriessenplein tegen te gaan en hebben we maat-
regelen moeten treffen om het veiligheidsgevoel van inwoners in Schalkhaar 
te verbeteren. Ook de natuur heeft zich doen gelden, waardoor maatregelen 
tegen het hoogwater in de IJssel noodzakelijk waren.

Gelukkig zijn er ook positieve ontwikkelingen te melden. De landelijke trend 
dat het supportersgeweld rond de voetbalstadions na de pandemie weer toe-
neemt, is aan Deventer grotendeels voorbijgegaan. De goede samenwerking 
tussen Go Ahead Eagles, de politie en gemeente heeft daar een belangrijke 
rol in gespeeld. Risicosupporters en andere personen die zich herhaaldelijk 
misdragen, krijgen vanuit de gemeente een bestuurlijke last onder dwang-
som opgelegd. Als één van de eerste gemeenten in Nederland hebben wij dit 
instrument succesvol ingezet om ernstige openbare ordeverstoringen tegen 
te gaan. Waar in andere gemeenten zich ongeregeldheden hebben voorge-
daan rond de stemlocaties voor de Turkse verkiezingen, zijn de verkiezingen 
in Deventer naar ieders tevredenheid en zonder incidenten verlopen.

Onder het motto ‘Werken aan een veilig, rechtvaardig en weerbaar Deventer’ 
streven we naar een effectieve aanpak van de veiligheidsvraagstukken in De-
venter. Met tevredenheid kijk ik terug op de inspanningen en resultaten op 
het gebied van veiligheid in Deventer. Met in het bijzonder de vastgestelde 
Strategische Veiligheidsagenda. Hierin staan onze doelen en ambities op het 
gebied van openbare orde en veiligheid voor de komende jaren genoemd.

Kortom, ik ben trots op ieders inzet en hoop dat we ook de komende jaren 
kunnen blijven bouwen aan een veilige en leefbare gemeente voor iedereen.

Ron König 
Burgemeester

Voorwoord 

Voortgangsrapportage Veiligheid 2024
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In deze voortgangsrapportage blikken we voor de laatste keer terug op de thema’s uit het Meer-
jarenbeleidsplan Veiligheid 2020-2023, dat door de gemeenteraad in 2019 is vastgesteld. We be-
schrijven vier thema’s als prioriteit. In de Strategische Veiligheidsagenda (vanaf 2024) hebben we 
twee strategische thema’s benoemd.

Ondermijnende criminaliteit en weerbaarheid

Zorg en veiligheid

Drugs

Digitale criminaliteit
 

Naast de ontwikkelthema’s hebben we gewerkt aan een groot aantal andere onderwerpen.  
Deze onderwerpen vormen ons veiligheidsfundament.

Veiligheidsfundament

Ontwikkelthema’s 

Voortgangsrapportage Veiligheid 2024
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Bij de aanpak van ondermijnende criminaliteit maken we onderscheid tussen concrete casuïstiek 
(signalen van ondermijnende criminaliteit) en de aanpak in bredere zin, zoals het vergroten van de 
bewustwording en weerbaarheid en het toepassen van het bestuurlijk instrumentarium (de wette-
lijke mogelijkheden om ondermijnende criminaliteit tegen te gaan). 

In het lokaal casusoverleg worden de signalen van ondermijnende criminaliteit besproken met onze 
overheidspartners. Naast signalen worden ook trends en ontwikkelingen rond de aanpak van on-
dermijnende criminaliteit met elkaar gedeeld. Niet alle signalen leiden tot (integrale) casuïstiek. In 
totaal zijn het afgelopen jaar 14 signalen en cases in het ondermijningscentrum IJsselland bespro-
ken die betrekking hadden op de gemeente Deventer. Het gaat daarbij vooral om criminele activi-
teiten die te relateren zijn aan drugshandel, witwassen, arbeidsuitbuiting en de daarbij ontstane 
huisvestingproblematiek. Met onze partners zijn verschillende interventies uitgevoerd, zoals een 
integrale controle van een locatie met opslagboxen waarbij ook de douane betrokken was. Dit 
was een succesvolle gezamenlijke controle, die aanleiding is om meer van dit soort opslaglocaties 
te bezoeken. Daarnaast hebben we vanuit het RIEC-samenwerkingsverband een casus opgepakt 
waardoor we een beter beeld hebben van de criminele netwerken die zich bezighouden met de 
productie en handel in (designer)drugs. 

Evaluatie Meld Misdaad Anoniem
Meld Misdaad Anoniem bestaat in Nederland al meer dan 20 jaar. Op een laagdrempelige (en ui-
teraard anonieme) wijze kan een melding gedaan worden van een verdachte situatie. Vanaf 1 april 
2022 neemt de gemeente Deventer deel aan Meld Misdaad Anoniem. Dit betekent dat wij als ge-
meente deels inzicht hebben in de meldingen die opsporingsdiensten van Meld Misdaad Anoniem 
ontvangen. Dit helpt ons om een beter beeld te krijgen in de aard en omvang van ondermijnende 

criminaliteit in onze gemeente en welke vormen van criminaliteit voor onze inwoners en onderne-
mers aanleiding is om een anonieme melding te doen. 

De cijfers in het bovenstaande overzicht laten een wisselend beeld zien van het aantal M-meldin-
gen per onderwerp en per kalenderjaar. Bij sommige onderwerpen is sprake van een forse afname 
van het aantal meldingen, zonder dat hier een duidelijke verklaring voor is te geven. Het kan zijn 
dat meerdere keren over hetzelfde signaal of subject een melding is ingediend, waardoor de aan-
tallen een vertekend beeld laten zien.

Ondermijnende criminaliteit 
en weerbaarheid

Categorie 2022 2023
Drugscriminaliteit 78 101

Geld 6 6

Geweld 7 6

Zeden 19 5

Diefstal/verduistering 8 4

Explosieven 2 3

Belasting 3 2

Brand 3 0

Terrorisme 1 0

Sociale zekerheid 7 2

Vervalsingen 0 2

Inbraak 0 1

Mensenhandel/smokkel 0 1

Opsporing personen 21 1

Wapens munitie 1 1

Vernieling 2 0

Overvallen 4 0

Fraude 16 0

Verkeer 2 0

TOTAAL 180 136

Overzicht M-meldingen 2022 en 2023

Voortgangsrapportage Veiligheid 2024
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In 2023 zijn er 127 (*) meldingen ingediend die betrekking hebben op onze gemeente (2022: 151). 
Twee meldingen daarvan hadden mogelijk betrekking op misbruik van een gemeentelijke voor-
ziening (2022: 1). Deze meldingen zijn nagelopen door de sociale recherche. De overige meldingen 
zijn in eerste instantie opgepakt door de o.a. politie, FIOD en Arbeidsinspectie. 

Na twee jaar inzicht in de meldingen kunnen we concluderen dat Meld Misdaad Anoniem voor 
onze partners in belangrijke mate bijdraagt aan de strafrechtelijke opsporing van misdrijven. 
Daar waar mogelijk worden wij als gemeente betrokken bij de casuïstiek en leveren we vanuit 
onze eigen bevoegdheden een bijdrage in de aanpak. We ontvangen echter maar weinig mel-
dingen die we als gemeente zelfstandig kunnen oppakken (bijvoorbeeld uitkeringsfraude). Dit 
was ook echter niet het doel van de aansluiting bij Meld Misdaad Anoniem. De meerwaarde zit 
vooral in het inzicht in de aard en omvang van de meldingen en dat helpt ons bijvoorbeeld om 
ondermijningsthema’s te prioriteren.

Arbeidsuitbuiting en illegale kamerverhuur
Ook het afgelopen jaar is stevig ingezet op de controles van kamerverhuurpanden. Er is in 2023 
extra capaciteit beschikbaar gesteld voor toezicht kamerverhuur. Deze capaciteit is ingezet op 
(meldingen) kamerverhuur zonder omzettingsvergunning. In totaal zijn ongeveer 500 contro-
les uitgevoerd. Gelet op de soms schrijnende situaties die worden aangetroffen blijft dit een 
actueel thema. Tot slot hebben we de eerste stappen gezet in een verbeterde opsporing van 
adresfraude door adresonderzoek en een pandgerichte aanpak met behulp van de Landelijke 
Stuurgroep Interventieteams (LSI). 

Wet Bibob
Voor de aanpak van ondermijnende criminaliteit in bredere zin is de Wet Bibob het belangrijkste 
wettelijke instrument om ondermijnende criminaliteit te identificeren en tegen te gaan. Afge-
lopen jaar zijn er ongeveer 100 bibob-onderzoeken uitgevoerd. De evaluatie van de beleidsre-

gel Wet Bibob is dit jaar uitgevoerd met als doel om te komen tot een verdere verbetering en 
intensivering van het gebruik van de Wet Bibob. Verder is er een doorstart gemaakt met het 
project veilig buitengebied, waarbij er een nieuwe werkgroep is samengesteld die zich anders 
dan voorheen alleen op het buitengebied van de gemeente Deventer richt.  

Weerbaarheid
Het RIEC heeft in (bijna) alle gemeenten in IJsselland een weerbaarheidsscan uitgevoerd. Uit de 
weerbaarheidsscan komt naar voren dat de gemeente Deventer een voorbeeld is voor de andere 
gemeenten. In de weerbaarheidsscan worden aanbevelingen gedaan voor het verbeteren van de 
aanpak van ondermijnende criminaliteit. Enkele aanbevelingen zijn meteen opgepakt of werd al 
aan gewerkt. Een voorbeeld is de interne communicatiestrategie die we samen met de andere 
IJssellandse gemeenten deze zomer hopen vast te stellen

Er is een plan van aanpak opgesteld om de overige aanbevelingen daar waar mogelijk door te 
voeren. Een extern bureau heeft een gebiedsanalyse uitgevoerd van de bedrijventerreinen Berg-
weide 3 en 4 om meer zicht te krijgen op bedrijven en branches waar mogelijk sprake is van on-
dermijnende criminaliteit. Mede naar aanleiding van de analyse zijn integrale controles op deze 
bedrijventerreinen uitgevoerd.

Voortgangsrapportage Veiligheid 2024
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Zorg en veiligheid zijn onlosmakelijk met elkaar verbonden. Een opeenstapeling van persoonlijke 
problemen, zoals psychische klachten, verslaving of schulden kan leiden tot overlastgevend en 
onveilig gedrag. Een gezamenlijke aanpak biedt zorg en veiligheid voor kwetsbare mensen en 
hun omgeving. De afgelopen jaren is er ingezet op het doorontwikkelen van de aanpak zorg en 
veiligheid. Er wordt structureel meer aandacht aan mensenhandel1  besteed, waardoor er ook een 
stijging van het aantal cases is te zien. Ook is het middelbaar onderwijs vanaf 2023 in de jeugd-
netwerken vertegenwoordigd en wordt de samenwerking verder uitgebouwd, om jeugdoverlast 
en -criminaliteit te voorkomen en kinderen veilig te laten opgroeien. Het afgelopen jaar is ook 
de aanpak van geweld in afhankelijkheidsrelaties en seksueel grensoverschrijdend gedrag (door)
ontwikkeld. Deze aanpak wordt dit jaar aan uw raad aangeboden.

Het vinden van een structurele oplossing in complexe casuïstiek blijft een aandachtspunt. Dit 
soort complexe, soms snel escalerende casuïstiek kan een stevige wissel op de veiligheid en leef-
baarheid in wijken en kernen trekken. Dit komt onder meer door de extramuralisatie2 in de zorg, 
tekort aan passende woonruimte en een samenleving die steeds complexer wordt, waardoor 
niet iedereen meer meekomt. Kwetsbare personen vallen sneller buiten de boot. Het strafrecht 
biedt niet de oplossing. De inwoner en zijn omgeving worden niet geholpen, recidive wordt niet 
voorkomen, de samenleving wordt niet veiliger en de maatschappelijke kosten lopen verder op.

1     Mensenhandel is het werven, vervoeren, overbrengen, opnemen of huisvesten van een persoon, met gebruik van dwang en met het doel die persoon uit te buiten. Verschijningsvormen zijn seksuele uitbuiting, arbeidsuitbuiting en financiële uitbuiting.
2     Extramuralisatie in de zorg betekent dat steeds meer cliënten in hun eigen thuissituatie zorg ontvangen, in plaats van in een instelling.

Casuïstiek
De afgelopen jaren zagen we een afname van het aantal individuele cases, terwijl de complexi-
teit van deze cases toeneemt. Deze trend heeft zich het afgelopen jaar voortgezet. Doordat het 
Zorg- en Veiligheidshuis op een ander registratiesysteem is overgestapt, is de wijze van regis-
treren veranderd. In de tabel staan het aantal cases per casustafel van 2022 en 2023 uitgelicht.

Cijfers 2022 en 2023 (Zorg- en Veiligheidshuis in Deventer)

Totaal Veel- 
plegers GGZ Risico- 

jongeren
Mensen- 
handel

Radicali- 
sering Overig

2022 171 65 45 36 3 0 22

2023 167 63 34 36 13 2 19

Het aantal cases is in 2022 en 2023 nagenoeg gelijk, behalve op het gebied van mensenhandel. 
Daar zien we een stijging van tien cases, ten opzichte van 2022. Dit is te verklaren door de extra 
aandacht, die het afgelopen jaar op het vroegsignaleren en aanpakken van mensenhandel is 
ingezet. De gemeente heeft twee aandachtsfunctionarissen mensenhandel die alle signalen van 
mensenhandel oppakken en op de regionale casustafel bespreken.

Zorg en veiligheid

ADHD, psychotisch, schizofreen én pleger 
van 19 diefstallen, vooral in Deventer:  
‘Geld nodig voor drugs’
deStentor.nl
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Procesregie
Bij een complexe casus of waar de samenwerking stroef verloopt zetten we procesregisseurs in. 
De procesregisseur heeft de regie op de totstandkoming van het plan van aanpak. Door regie 
wordt er beter samengewerkt en kan er sneller in complexe situaties worden gehandeld. In 2023 
ging de procesregisseur van het Zorg- en Veiligheidshuis met pensioen en is er een nieuwe pro-
cesregisseur aangetrokken. Naast het Zorg- en Veiligheidshuis, heeft de gemeente Deventer ook 
een eigen (gemeentelijk) procesregisseur zorg & veiligheid in dienst. Zij werkt nauw samen met 
het Zorg- en Veiligheidshuis. We verwachten dat de komende jaren de complexiteit van casuïs-
tiek verder toeneemt. Ook verwachten we dat door de groei van de stad, het aantal cases stijgt. 
We zien dat er behoefte is aan bestuursrechtelijke kennis bij de procesregisseurs. Hier willen we 
de komende jaren op inzetten, door het werven van een tweede (parttime) procesregisseur met 
bestuursrechtelijke affiniteit.

Vorig jaar hebben we de methodiek ‘Aanpak Voorkomen Escalaties (AVE)’ geïntroduceerd. AVE is 
een belangrijk instrument om de samenwerking tussen zorg en veiligheid te verbeteren. Daar-
naast wordt aan de hand van de AVE-methodiek afspraken gemaakt over op- en afschalen en de 
invulling van casus- en procesregie bij complexe casuïstiek. Het doel is voorkomen, beperken of 
beëindigen van een escalerende situatie en het doorbreken van stagnatie in de samenwerking 
tussen betrokken partijen. Bureau HHM ontwikkelde deze aanpak en heeft jarenlange ervaring 
met de inrichting van AVE binnen gemeenten. Bureau HHM gaat ook de aanpak voor Deventer 
herschrijven en toepassen. We zetten in op het trainen van onze procesregisseurs en uiteindelijk 
ook van een brede groep professionals, beleidsmakers, managers en bestuurders. Zij hebben 
allemaal een unieke rol in de AVE.

Jeugdnetwerken 
In 2022 vond er weinig overlast door jeugd plaats. In 2023 was, voornamelijk gedurende de zo-
mermaanden, sprake van overlast op en rondom het Andriessenplein. Jeugd (tussen de twaalf en 

twintig jaar) zorgde voor geluidsoverlast tot laat in de avond, reden op scooters door het winke-
lend publiek en gedroeg zich intimiderend. Alle betrokken partijen hebben hun inzet verhoogd 
om de overlast tegen te gaan. Er is een bewonersavond voor omwonenden georganiseerd. Jon-
gerenwerk zette in op het maken van verbinding met de jeugd. Politie en toezicht & handhaving 
waren extra vaak aanwezig om grenzen te stellen. Ook zijn waarschuwingsbrieven uit naam 
van de burgemeester naar de betrokken jongeren gestuurd. Door deze maatregelen kwam de 
rust op het Andriessenplein terug. Met oog op de naderende zomermaanden wordt de situatie 
nauwlettend gevolgd en schalen we direct op wanneer dat nodig is.

Politiemeldingen jeugdoverlast per jaar 

 
2018 2019 2020 2021 2022 2023

554 582 972 780 375 608

Door de partijen in de jeugdnetwerken wordt continu aandacht besteed aan kwetsbare en 
risicovolle jeugd. Jongeren lijken sneller vatbaar voor criminaliteit. Veiligheidspartners, jeugd-
hulpverleners, leerplichtambtenaren en jongerenwerkers werken samen om jeugdoverlast te 
voorkomen en problemen bij jongeren tijdig te signaleren en aan te pakken. Er zijn verschillende 
initiatieven opgezet om jongeren te ondersteunen bij het vinden van een positieve invulling van 
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hun vrije tijd, zoals sport- en groepsactiviteiten. We doen ons best om problemen bij jongeren te 
voorkomen, maar het blijft lastig om bepaalde kwetsbare jongeren en hun ouders te bereiken en 
te helpen. We zijn om die reden gestart met de persoonsgerichte aanpak jeugdnetwerken, onder 
leiding van een procesregisseur. Deze aanpak richt zich op het voorkomen van jonge aanwas in 
de criminaliteit en het ontstaan van nieuwe (overlastgevende of criminele) jeugdgroepen door 
het versterken van de weerbaarheid van de jongeren en hun omgeving. Het bieden van positieve 
alternatieven voor jeugd is van belang. We zien dat partijen, zoals scholen, de weg naar de pro-
cesregisseur steeds beter weten te vinden.

Aanpak huiselijk geweld en kindermishandeling
De laatste jaren is er meer aandacht voor de aanpak van huiselijk geweld en kindermishandeling. 
Vorig jaar is een lokale aanpak geweld in afhankelijkheidsrelaties (GIA, waar huiselijk geweld en 
kindermishandeling onderdeel van uitmaakt) opgesteld. Nadat de raad een initiatiefvoorstel over 
preventie seksueel grensoverschrijdend gedrag (SGG) heeft aangenomen, is besloten om deze 
twee belangrijke onderwerpen in één lokale aanpak vorm te geven. Daarbij is de verbinding gelegd 
met het Toekomstscenario kind- en gezinsbescherming. Het Toekomstscenario kind- en gezinsbe-
scherming is een gezamenlijk plan van de ministeries van Justitie en Veiligheid en Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport, de Raad voor de Kinderbescherming, de Gecertificeerde Instellingen en Veilig 
Thuis. Het plan heeft als doel om de kinderbescherming en jeugdbescherming te verbeteren. Hier-
bij wordt onder andere ingezet op meer samenwerking, het verminderen van bureaucratie en het 
sneller en effectiever inzetten van de juiste hulpverlening. Ook wordt er gestreefd naar meer pre-
ventie, waarbij problemen in gezinnen eerder worden gesignaleerd en aangepakt. Het toekomsts-
cenario is in ontwikkeling en wordt momenteel op regionaal niveau uitgewerkt. De lokale aanpak 
GIA en SGG wordt rond de zomer van 2024 aan de raad aangeboden. 

Mensenhandel
Mensenhandel is een ernstig misdrijf waarbij mensen worden uitgebuit en gedwongen tot ar-
beid, sekswerk of andere vormen van (criminele) dienstverlening. Om mensenhandel te voorko-
men en aan te pakken, werkt de gemeente Deventer samen met verschillende partners, zoals 
politie, OM en Veilig Thuis. Er is een zorgcoördinator mensenhandel en een regionaal netwerk 
dat zich richt op preventie, signalering en bestrijding van mensenhandel. Dit netwerk bestaat 
uit gemeenten, politie, Zorg- en Veiligheidshuis IJsselland, Veilig Thuis, Openbaar Ministerie en 
de Nederlandse Arbeidsinspectie. In 2023 zijn er 13 cases van (vermoedelijke) mensenhandel in de 
gemeente Deventer behandeld.

Naast het regionaal netwerk zijn er diverse initiatieven in de strijd tegen mensenhandel. De 
gemeente Deventer zet zich niet alleen in om mensenhandel te bestrijden, maar ook voor pre-
ventie en bewustwording in brede zin. Zo onderzoeken we samen met scholen hoe we leerlingen 
blijvend kunnen informeren over onder andere seksuele- en financiële uitbuiting en het ronselen 
voor criminele activiteiten. Dit vereist samenwerking tussen verschillende partners en initia-
tieven die zich richten op preventie en vroegsignalering. Ook de themaweek Veilig IJsselland 
stond het afgelopen jaar in het teken van mensenhandel. In deze week vonden verschillende 
initiatieven rondom dit thema plaats. Regionaal werden 22 boa’s en toezichthouders getraind. 
Comensha heeft voorlichting over de verschillende vormen van uitbuiting gegeven. Er vond een 
integrale controle plaats waarbij enkele overtredingen zijn vastgesteld. Daarnaast was er een 
symposium waar Conny Rijken (Nationaal rapporteur mensenhandel en seksueel geweld tegen 
kinderen) een lezing hield en workshops werden gevolgd. Zo kon er een virtual reality ervaring 
als slachtoffer van mensenhandel worden gevolgd, deelde een ervaringsdeskundige haar ver-
haal en kon er informatie over effectief samenwerken in de keten worden opgedaan.
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Agenda zorg en veiligheid
In 2022 is de Regionale Agenda Zorg en Veiligheid vastgesteld (regio IJsselland). Het doel is de 
totale keten van zorg en veiligheid op lokaal en regionaal niveau verder versterken. In 2023 is 
vanuit deze agenda onder andere gestart met het versterken van de (lokale) procesregie. Ge-
meentelijke procesregisseurs zorg en veiligheid werken met de procesregisseurs van het Zorg- 
en Veiligheidshuis aan kennisuitwisseling, het organiseren van de basis op orde (o.a. door middel 
van de AVE-methodiek) en netwerkbevordering. Deze ontwikkeling wordt mede door de proces-
regisseur van Deventer getrokken. Ook zijn vijf leerarena’s over vroegsignalering georganiseerd, 
is er een ontwikkelgroep onvoorwaardelijk wonen (Skaeve Huse) opgestart en is er een eerste 
voorstel voor een regionale programmastructuur ontwikkeld.

Eind 2023 heeft de kwartiermaker inzichten, knelpunten en oplossingsrichtingen voor het ver-
der versterken van de domeinoverstijgende samenwerking opgehaald en vertaald in prioriteiten 
voor de komende jaren. De prioriteiten zijn uitgewerkt in drie projectvoorstellen, die de basis 
vormen voor een tweede ZonMw-subsidieaanvraag ‘Actieprogramma Grip op Onbegrip’. De drie 
projecten zijn de doorontwikkeling lokale op- en afschaling in de regio (werken vanuit AVE), het 
intensiveren van de samenwerking tussen politie en zorg rondom acute en niet-acute meldingen 
(streettriage) en starten met (en leren over) onvoorwaardelijke woonplekken in IJsselland. Om 
dit regionaal verder uit te voeren, is een subsidie van ruim 1 miljoen euro aangevraagd. Uw raad 
wordt over het verloop geïnformeerd.

Sociale stabiliteit
In 2023 is door de regio IJsselland aan de Rijksuniversiteit Groningen de opdracht verleend om 
een Fenomeenanalyse Extremisme uit te voeren, naar voorbeeld van Noord-Nederland. De afge-
lopen jaren is in Nederland groeiende polarisatie en verharding van maatschappelijke debatten 
waarneembaar. Anti-overheidssentimenten lijken toe te nemen en kwamen tot uiting in protes-
ten tegen het corona- en stikstofbeleid, maar ook in bedreigingen van politici, ambtenaren, jour-

nalisten en wetenschappers. Deze ontwikkelingen hebben invloed op de thema’s radicalisering 
en extremisme. Dit heeft geleid tot de behoefte om het fenomeen radicalisering en extremisme 
in de regio in kaart te brengen. Tegelijk rijst de vraag in hoeverre regiospecifieke omstandighe-
den in IJsselland een rol spelen en het fenomeen afwijkt van het landelijke beeld. In 2024 wordt 
de Fenomeenanalyse Extremisme uitgevoerd.

Als gemeente Deventer blijven we in gesprek met onze inwoners. Dit deden we in 2023 onder 
andere via Netwerk Bondgenoten. Dit is een netwerk van verschillende gemeenschappen en 
belangengroepen die met elkaar, de politie en burgemeester aan tafel gaan om te bespreken 
wat er in de gemeente speelt. Ook bespreekt dit netwerk hoe de gemeente de stad en de dor-
pen voor iedereen veilig en leefbaar kan houden. Het netwerk leidt tot wederzijds begrip, het 
tegengaan van polarisatie, een positieve rol bij (aangekondigde) manifestaties en korte lijnen bij 
(wereldwijde) incidenten, zoals de aardbeving in Turkije en Syrië begin 2023.

Met behulp van versterkingsgelden zijn in 2023 trainingen van het Rijksopleidingsinstituut tegen 
Radicalisering (ROR) voor verschillende jongerenwerkers, politiemensen en medewerkers van de 
gemeente georganiseerd. Deze trainingen zijn gericht op interculturele professionaliteit en het 
signaleren en tegengaan van radicalisering. De trainingen dragen bij aan de professionele ont-
wikkeling van de deelnemers. Bij cases van radicalisering en extremisme zetten we deze kennis 
in en vervullen we een belangrijke rol wanneer er zorgen over een inwoner zijn.
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In 2023 zijn, in het kader van de bestuurlijke aanpak van drugscriminaliteit, in totaal 35 hand-
havingszaken gestart (tegenover 56 in 2021 en 41 in 2022). Deze zaken hadden betrekking op 26 
unieke adressen en 8 hennepkwekerijen (tegenover 9 in 2021 en 9 in 2022). Op 6 (unieke) adres-
sen is soft- en/of harddrugs in de woning aangetroffen. Daarnaast is in twee woningen lachgas 
aangetroffen. Er zijn geen panden (tijdelijk) gesloten (tegenover 4 panden in 2021 en 0 panden 
in 2022). Voor het derde opeenvolgende jaar zijn dwangsommen opgelegd om herhaling van 
Opiumwet-overtredingen te voorkomen. In totaal zijn 8 lasten onder dwangsom opgelegd (te-
genover 14 in 2021 en 30 in 2022) en 7 waarschuwingen aan eigenaren/verhuurders. Growshops 
zijn (net als in 2021 en 2022) niet aangetroffen. 

 

Bestuurlijke aanpak drugscriminaliteit 2021 2022 2023

Aantal handhavingszaken gestart 56 41 35

Betrekking op hennepkwekerijen 9 9 8

Unieke adressen met aangetroffen soft- en/of harddrugs 6

Unieke adressen met aangetroffen lachgas 2

Panden (tijdelijk) gesloten 4 0 0

Lasten onder dwangsom opgelegd Oopiumwet overtreding 14 30 8

Lasten onder dwangsom opgelegd voor drugshandel op straat 22 2 4

Waarschuwingen aan eigenaren/verhuurders 7

Growshops aangetroffen - - -

Sinds 2022 is het (weer) mogelijk bestuurlijk handhavend op te treden wanneer iemand drugs in 
zijn bezit heeft en redelijkerwijs kan worden aangenomen dat hij deze bij zich heeft met doel om 
deze te verhandelen. Er gaat weer een stevig signaal aan iedereen uit dat ook de drugshandel op 
straat niet wordt getolereerd. In 2023 zijn 4 lasten onder dwangsom voor drugshandel op straat 
opgelegd (tegenover 22 lasten in 2021 en 2 in 2022).

Drugs

Voortgangsrapportage Veiligheid 2024



Pag. 12

 
In 2023 is 16 procent van de Nederlandse bevolking slachtoffer geweest van een of meer online 
delicten of incidenten. Van online oplichting en fraude werden zij het vaakst slachtoffer (9 pro-
cent), gevolgd door hacken (6 procent), online bedreiging en intimidatie (3 procent) en overige 
online delicten (minder dan 1 procent) (bron: Veiligheidsmonitor 2023, CBS).

Meer zicht op digitale criminaliteit  
Uit het cijfers van de politie blijkt dat, net als vorig jaar, van alle vormen van digitale criminaliteit 
fraude met bankgegevens en internetbankieren het meeste voorkomt in Deventer. Dit is een 
verzamelnaam voor verschillende fraudevormen. Binnen deze groep komen de vormen bank-
helpdeskfraude en betaalverzoekfraude het meest voor. Bij bankhelpdeskfraude verzamelen 
criminelen inloggegevens van internetbankieren of doen zich voor als helpdesk van de bank. 
Bij betaalverzoekfraude ontvangen slachtoffers een betaalverzoek waarin wordt gevraagd om 
een klein bedrag over te maken. Als het slachtoffer vervolgens op de link klikt, komt deze uit 
op een valse website en kan de crimineel zelf inloggen op diens internetbankieren. Uit het dash-
board wordt duidelijk dat voornamelijk ouderen slachtoffer worden van deze vorm van digitale 
criminaliteit. Een vorm van digitale criminaliteit die voornamelijk onder jongeren voorkomt is 
sextortion. Hierbij wordt het slachtoffer afgeperst met een seksueel getinte foto of video.  

Vaak beperkt een dader of dadergroep zich niet tot één actie, maar worden verschillende acties 
na elkaar opgevolgd. Soms wordt bankhelpdeskfraude ook uitgevoerd na een vriend-in-nood 
oplichting. Hierbij probeert de dader te ‘helpen’ om het overgemaakte geld terug te boeken of 
de rest van het geld ook veilig te stellen in de ‘veilige kluisrekening’. Daar komt bij dat het aantal 
geregistreerde gevallen waarschijnlijk het topje van de ijsberg is, omdat inwoners soms niet 

weten dat zij slachtoffer zijn of simpelweg geen aangifte doen. Een belangrijke reden om geen 
aangifte te doen, blijkt schaamte te zijn. 

Vergroten van bewustzijn  
In 2023 hebben verschillende preventieve acties in Deventer plaatsgevonden met het doel het 
bewustzijn van digitale criminaliteit te vergroten. In januari hebben de Voor Elkaar Teams voor-
lichtingen voor ouderen georganiseerd. De Deventer toneelgroep ‘de Schalmspelers’ heeft met 
een toneelstuk op humoristische wijze tips en trucs meegegeven aan ouderen ten aanzien van 
thema’s als phishing, smishing en spoofing. Vanuit de gemeente hebben we bijgedragen aan 
publiciteit en communicatie.  

Digitale criminaliteit
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In juni vond de tweede editie van TECH FEAST plaats bij de oude gasfabriek in Deventer. Op 
dit evenement konden honderden IT-studenten, maar ook organisaties en overige liefhebbers, 
lezingen van interessante sprekers bijwonen op het gebied van IT. Zo werden onder andere de 
risico’s van Artificial Intelligence en van hacken besproken. De gemeente Deventer heeft vanuit 
verschillende programma’s bijgedragen en/of gesubsidieerd. Vanuit de gemeente zijn honderd 
tickets beschikbaar gesteld voor studenten.

In juli is de Bl@ckmailbus van de politie geplaatst op het schoolplein van een middelbare school 
in Deventer. In deze bus kunnen leerlingen van 12-18 jaar een escaperoom spelen. Deze is geheel 
ingericht op de thema’s sexting en sextortion. Daarnaast werden leerlingen in het klaslokaal 
tijdens een begeleidende les voorgelicht door een jongerenwerker en jeugdagent. Zij gingen 
het gesprek aan met de jeugd en bespraken de risico’s en mogelijke gevolgen van sexting en 
sextortion.

Daarnaast is de gemeente bij de regionale werkgroep digitale veiligheid aangesloten. In deze 
werkgroep groep zijn ook de politie, Veiligheidsregio IJsselland, Veiligheidsnetwerk Oost-Neder-
land (en andere gemeenten) vertegenwoordigd. Hier worden regionale initiatieven voorbereid 
en landelijke ontwikkelingen rondom het thema (op)gevolgd. 

Verkennen van rol en bevoegdheden van de gemeente  
In 2023 heeft de gemeente haar aanpak van digitale criminaliteit versterkt door het cybercrisis-
plan te vernieuwen, in samenwerking met specialisten van veiligheid en bestuur. Dit vernieuwde 
plan is ontwikkeld om beter voorbereid te zijn op mogelijke digitale dreigingen en om beter aan 
te sluiten op de al bestaande crisisplannen. In 2024 zullen we dit plan samen met verschillende 
belanghebbenden testen en trainen, zodat we zo goed als mogelijk voorbereid zijn op de steeds 
veranderende gevaren op digitaal gebied.

Een aantal jaar geleden hebben de IJssellandse gemeenten gezamenlijk opdracht gegeven tot 
een onderzoek naar het handelingskader bij online aangejaagde openbare ordeverstoringen, bij-
voorbeeld illegale evenementen of het oproepen tot rellen. Uit het onderzoek kwam naar voren 
dat deskundigen sceptisch zijn en hun ongenoegen uiten ten aanzien van de Almelose APV-bepa-
ling die in strijd zou zijn met de Grondwet. Inmiddels is er één uitspraak door de rechter geweest 
over het online gebiedsverbod dat de burgemeester van Utrecht oplegde aan een inwoner. 

De rechter oordeelde dat het online gebiedsverbod in strijd is met de vrijheid van meningsui-
ting, en dus strijdig is met de Grondwet. Afgelopen jaar hebben we de landelijke initiatieven en 
jurisprudentie nauwlettend gevolgd. Recentelijk is er ook in gemeente Amsterdam een online 
gebiedsverbod afgekondigd. Deze is (nog) niet voor de rechter geweest. We blijven in de lande-
lijke ontwikkelingen monitoren en passen ons lokale handelingskader hierop aan. 
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  High Impact Crimes
In 2023 namen de meldingen van High Impact Crimes in Deventer, vergeleken met voorgaande 
jaren behoorlijk af. High Impact Crimes (HIC) is een verzamelnaam voor gewelddadige vermo-
gensdelicten, namelijk woninginbraken, overvallen en straatroven. Deze delicten hebben veel 
overeenkomsten in zowel dadergroepen als de aanpak. Niet alleen voor het slachtoffer, maar 
ook voor de directe omgeving is de impact groot. We constateren dat het aantal diefstal/inbraak 
uit woningen in 2023 behoorlijk is gedaald ten opzichte van 2021 en 2022.

Politiecijfers (bron: data.politie.nl)

 

Categorie 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

Diefstal/inbraak woning 266 187 158 135 187 183 111

Straatroof 11 7 11 7 3 5 7

Overval 0 1 4 1 2 4 0

Alle HIC misdrijven 277 195 167 143 192 191 118

 

  Voetbal en evenementen

Voetbal en persoonsgerichte aanpak
De landelijke trend dat het supportersgeweld rond de voetbalstadions na de coronapandemie 
weer toeneemt is aan Deventer voorbijgegaan. De goede samenwerking tussen Go Ahead Eag-
les, de politie en gemeente heeft daar zeker aan bijgedragen. Risicosupporters en andere perso-
nen die zich herhaaldelijk misdragen krijgen een last onder dwangsom opgelegd. Als één van de 
eerste gemeenten in Nederland hebben wij dit instrument succesvol ingezet om ernstige open-
bare ordeverstoringen tegen te gaan. Gelukkig gaat het bij veruit de meeste wedstrijden goed 
en verloopt de samenwerking prima. In die gevallen dat het toch fout gaat is het de verantwoor-
delijkheid van de burgemeester om de openbare orde en veiligheid in en rond het stadion te 
waarborgen. Een van de middelen die daarbij ingezet kan worden is het toezicht op de naleving 
van de voorwaarden waaronder een wedstrijd mag plaatsvinden. Dit heeft tot op heden niet 
geleid tot een definitieve staking of verbod op het spelen van een wedstrijd.

Evenementen 
Deventer wil zich graag profileren als evenementenstad. Door de grote beeldbepalende eve-
nementen en zeker ook de vele andere dorpsfeesten en evenementen lukt dat goed. Zo werd 
afgelopen jaar bekend dat Deventer in 2022 als tweede is geëindigd in de verkiezing Evenemen-
tenstad van het jaar. 

De organisatie van evenementen verloopt doorgaans veilig en zonder (veiligheids)incidenten, 
hoewel er in 2023 wel een alarmering plaatsvond waarbij een bezoeker onwel is geworden en 
helaas is overleden. De afhandeling van deze melding is goed opgepakt door de organisator en 
de hulpdiensten, waaruit het belang van goede afspraken en veiligheidsmaatregelen weer naar 
voren kwam. De organisatoren van het betreffende evenement hebben onlangs hun ervaring 
gedeeld met andere organisatoren tijdens de informatieavond die de gemeente heeft georga-
niseerd. 

Veiligheidsfundament
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Een ontwikkeling bij evenementen is dat steeds meer omwonenden zich laten horen over over-
last die zij ondervinden bij evenementen. Dit heeft enerzijds te maken met het feit dat we de 
aanvragen publiceren en anderzijds met de het mondiger worden van de inwoners.

In 2023 is een vervolg gegeven aan locatieprofielen, waarbij voor de grotere evenementenloca-
ties (acht in totaal) een technisch profiel is opgesteld. Deze technische locatieprofielen geven 
aan wat er momenteel plaatsvindt op de betreffende locaties (aantallen en type evenementen) 
en welke voorzieningen er op de locaties aanwezig zijn. De technische locatieprofielen zijn een 
aanloop naar locatieprofielen waarin wordt vastgesteld hoeveel en welk type evenementen er 
per locatie wenselijk zijn.

  Veilig Uitgaan
Het protocol Collectieve Horeca-ontzeggingen is (met vertraging) in 2023 goedgekeurd door de 
Autoriteit Persoonsgegevens. Op dit moment wachten we op de technische aansluiting bij een 
landelijke website, zodat het gele- en rodekaartensysteem conform de Algemene verordening 
gegevensbescherming (Avg) uitgevoerd kan worden.

Vanwege de vertraagde vaststelling van het protocol is de ondertekening van het nieuwe con-
venant Gastvrij, veilig en gezond uitgaan ook vertraagd. Het convenant is de volgende stap in de 
samenwerking met de horeca en de politie waarbij de nadruk niet langer ligt op veilig uitgaan, 
maar ook de thema’s gastvrijheid en gezondheid aandacht krijgen. Dit alles met als doel het 
uitgaansleven in Deventer te voorzien van een extra kwaliteitsimpuls.

  Veilig Ondernemen

Keurmerk Veilig Ondernemen (KVO) bestaat uit KVO Winkelgebieden en KVO Bedrijventerreinen. 

KVO Winkelgebieden  
In 2023 is er opnieuw ingezet op het systeem voor het collectief winkelverbod. Het winkelverbod 
wordt veelvuldig door ondernemers ingezet om het gevoel van veiligheid te bevorderen.  Eind 
2023 namen 103 bedrijven (173 gebruikers) hieraan deel, waardoor ook steeds minder rode en 
gele kaarten uitgedeeld hoeven te worden. Er zijn 6 (nieuwe) overlastdonaties opgelegd. Een 
overlastdonatie is een civielrechtelijke maatregel om de financiële schade op de winkeldief of 
overlastgever te verhalen. Dit project stopt dit jaar vanuit het KVO omdat er landelijke partijen 
zijn die dit aanbieden. De winkeliers wordt gevraagd zich daarbij aan te sluiten. Ook is er 131 keer 
een collectieve waarschuwing opgelegd en 34 keer een collectief winkelverbod. Daarnaast zijn 
12 winkelgebieden onderworpen aan een gebiedsschouw en is vijf keer een cursus criminaliteit-
spreventie op locatie gegeven waarbij de mystery-dief werd ingezet. Dit betreft een acteur die 
zogenaamd diefstal pleegt ter lering voor personeel van de betreffende winkel. De KVO-over-
leggen worden komend jaar niet meer bijgewoond door programma Veiligheid, maar door team 
Toezicht & Handhaving omdat de veelbesproken thema’s (zoals overlast) meer toezien op hun 
werkgebied.

KVO Bedrijventerreinen 
In deze KVO-samenwerking vindt periodiek overleg plaats onder voorzitterschap van Bedrijven 
Parkmanagement met ondernemers, brandweer, beveiligingsorganisatie, politie en gemeente. 

De KVO-werkgroep zet zich actief om de bedrijventerrein schoon, veilig, duurzaam en het on-
derhoud op niveau te houden. Ondermijnende criminaliteit (met name) op de verouderde be-
drijventerreinen Bergweide 3 en 4 vraagt extra de aandacht van de KVO-werkgroep. De uit-
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komsten van de gebiedsscan ondermijning Bergweide 3 en 4 heeft ons meer inzicht gegeven in 
de risico-branches op deze en andere bedrijventerreinen en draagt bij aan het prioriteren van 
(integrale) controles. 

  Veiligheid en overlast in wijken

Overlast heeft impact op bewoners en een negatieve weerslag op de sfeer in een wijk. De ge-
meente is gevraagd om te adviseren, faciliteren en in sommige gevallen regie te voeren om de 
overlast te beheersen. De praktijk is echter weerbarstig en vergt een langdurige aanpak. Over-
last is een subjectief begrip. Iedereen ervaart overlast op een eigen manier. Wat voor de één een 
groepje jongeren op de hoek van de straat is, ziet de ander als hangjeugd die de sfeer in de wijk 
verpest. Voorgaande jaren (tijdens de coronamaatregelen) vond veelvuldig overlast plaats bij de 
IJsselstranden. In 2023 vond er op deze locatie nauwelijks overlast plaats. Het geplaatste hek op 
de spoorbrug, om toeleiding tot de IJsselstranden te beperken, is dan ook niet gesloten geweest. 
Ook het Boreelplein werd in eerdere voortgangsrapportages genoemd als overlastlocatie. Hier-
bij geldt tevens dat de overlast er is teruggedrongen. Zoals genoemd, zagen we de overlast 
toenemen op en om het Andriessenplein.

 

  Woonoverlast 

Woonoverlast neemt niet zozeer in aantal toe, maar wel in ernst. Het aantal cases van woon-
overlast blijft al jaren rond de twintig. Al in de voortgangsrapportage van 2019 werd aangege-
ven dat het aantal mensen met ernstige problemen op verschillende leefgebieden stijgt. Dit uit 

zich steeds vaker in ernstige woonoverlast. In 2023 zagen we opnieuw (te) veel huishoudens met 
vervuiling en verwaarlozing. In goede samenwerking met House of Hope en de woningcorpora-
ties probeert het Bijzonder Zorg Team deze personen, die zich vaak in knelsituaties bevinden, te 
helpen. Verbetert de situatie niet dan legt de burgemeester een gedragsaanwijzing op, waarbij 
een woning op last van de gemeente wordt schoongemaakt. Vervolgens wordt nagegaan welke 
zorg noodzakelijk is.

Begin 2023 is het vernieuwde convenant woonoverlast door de corporaties De Marken, Ieder1 en 
Rentree, Stichting Eigen Bouw, Stichting DUWO, politie en gemeente ondertekend. Deze partijen 
versterken elkaar in de aanpak van extreme woonoverlast. De samenwerking wordt één keer 
per halfjaar besproken. Er is eind 2023 ingezet op de samenwerking rondom het aantreffen van 
illegaal vuurwerk. Alle personen waar rond de jaarwisseling van 2022-2023 illegaal vuurwerk in 
de woning werd aangetroffen, zijn rond de afgelopen jaarwisseling wederom bezocht. Dit heeft 
niet geleid tot het aantreffen van illegaal vuurwerk of andere zorgwekkende situaties.

  Sekswerk

Inwoners die er zelf voor kiezen om als sekswerker te werken, moeten dit werk gezond en veilig 
kunnen doen. Toch is de seksbranche kwetsbaar voor uitbuiting, mensenhandel en -smokkel. In 
2023 hebben we bij één vergunde seksinrichting verschillende overtredingen geconstateerd. De 
burgemeester heeft besloten om de vergunning in te trekken en een last onder dwangsom op te 
leggen. De politie doet onderzoek naar vermoedens van mensenhandel en mensensmokkel. Ook 
hebben we in één woning een onvergunde seksinrichting aangetroffen. De (ver)huurder van de 
woning is daarvoor gewaarschuwd.
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Op verzoek van de raad is het sekswerkbeleid uit 2007 in 2023 geëvalueerd en wordt het be-
leid vernieuwd.  Begin 2023 zijn verschillende sekswerkers, de seksbranche en professionals van 
Stichting De Kern, Leger des Heils, Voor Elkaar-teams, GGD IJsselland, politie en gemeente be-
vraagd. Het vernieuwde sekswerkbeleid is inmiddels aan de raad aangeboden.

  Toezicht en handhaving

Overlastlocaties 
In 2022 en 2023 zijn incidentele middelen beschikbaar gesteld voor een extra duo toezichthou-
ders specifiek voor toezicht op overlastlocaties. In de overlastgebieden vinden het hele jaar door, 
afhankelijk van de ontwikkelingen, maandelijks gecoördineerde handhavingsacties plaats. Bij de 
vaststelling van de voorjaarsnota is besloten de inzet structureel te maken. De extra capaciteit is 
onder meer benut om de overlast rondom het Andriessenplein terug te dringen.

Reclameobjecten 
Voor dit project is de keus gemaakt om eerst in te zetten op reclame zonder vergunning en op 
‘niet te vergunnen’ gerealiseerde reclame. Het project loopt goed en er komt steeds meer be-
wustwording bij de ondernemers. Nagenoeg de meeste overtredingen zijn ongedaan gemaakt 
na een ‘waarschuwingsbrief.’ In 2024 wordt het project vervolgd en worden de resterende loca-
ties gecontroleerd.

Pilot bodycams 
Er heeft in 2023 een evaluatie plaatsgevonden van het gebruik van bodycams. Hieruit is naar 
voren gekomen dat de bodycams goed werken en de BOA’s een extra veiligheidsgevoel geven 
op straat.  De bodycam is nu structureel onderdeel van de uitrusting. 

Extra inzet illegale kamerverhuur 
De aanpak van illegale kamerverhuur is succesvol geweest en heeft op diverse locaties geleid tot 
een verbetering van de leefbaarheid. De aanpak is structureel gemaakt en loopt door in 2024. 
We zien dat de problematiek zich verplaatst naar andere wijken omdat het tekort aan woon-
ruimte en de behoefte aan met name de arbeidsmigranten blijft bestaan. Het afgelopen jaar was 
sprake van een sterke stijging van het aantal handhavingszaken (van 28 in 2022 naar 59 in 2023).   

Alcoholwet
De projectmatige aanpak van het toezicht op de naleving Alcoholwet is in het eerste kwartaal 
van 2023 voorbereid. De controles op de Alcoholwet in het tweede kwartaal gestart. De contro-
les waren erop gericht om de actualiteit van de vergunningen te controleren. De ondernemers 
zijn zich hierdoor steeds meer bewust van het belang van het hebben van een correcte en actu-
ele vergunning. Er zijn hierdoor ook meer aanvragen ingediend. Ook is een aantal handhavings-
zaken opgestart. Er is ingezet op commerciële horeca en paracommerciële horeca-inrichtingen, 
zoals sportkantines.

Handhavingszaken   
Er zijn in 2023, 340 handhavingszaken gestart. Dit is een explosieve groei ten opzichte van 2022 
(stijging van 89%) aan handhavingszaken. Dit heeft onder andere te maken met de grote hoe-
veelheid (ook een aantal bulkverzoeken) verzoeken om handhaving en de extra controles op het 
gebied van kamerverhuur, terrassen en de Alcoholwet. Daarnaast is er ook een stijging in het 
aantal drugszaken. In 2023 is er extra toezichtscapaciteit bijgekomen. 

Meldingen openbare ruimte
Het aantal meldingen (met name afval, parkeeroverlast en overlast van personen) is afgelopen 
jaar met 7,5% toegenomen. Dit heeft extra inzet van onze bouw- en woningtoezichthouders en 
boa’s gevraagd.
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Reflectie
Hoewel we afgelopen jaar op veel aspecten ons doel bereikt hebben, zijn er uiteraard ook onderwerpen 
waar we niet of minder aan toe zijn gekomen, of waar de stappen vooruit minder groot zijn dan vooraf 
gehoopt. Voor een deel zijn deze punten verwerkt in de passages hierboven, maar in deze reflectie vullen 
we dit graag aan.

Wat betreft de aanpak van ondermijnende criminaliteit zijn we minder dan gehoopt toegekomen aan het 
zelf ophalen en analyseren van ondermijningssignalen. We acteren voornamelijk reactief – op basis van 
een binnengekomen melding of signaal – in plaats van dat we eigen informatie ophalen en aan de hand 
daarvan controles uitvoeren. Dit komt met name door de beperkte capaciteit binnen het programma en 
omdat er veel tijd is besteed aan het organiseren en begeleiden van integrale controles. 

Daarnaast lopen we ook aan tegen de grenzen van het aantal bibob-onderzoeken dat uitgevoerd kan 
worden. Met de huidige bezetting kunnen maximaal 100 bibob-onderzoeken per jaar uitgevoerd worden, 
dat maximum is al bereikt. Op dit moment moeten we dus (risicogericht) prioriteren en kunnen we niet alle 
wettelijke mogelijkheden benutten die de Wet Bibob geeft om integriteitsbeoordelingen uit te voeren. 

Door personele wijzigingen en een verschuiving van prioriteiten binnen programma veiligheid, is slechts 
beperkt toegekomen aan het onderwerp digitale veiligheid. We verwachten vanaf halverwege 2024 weer 
meer inzet op te kunnen plegen. 

Op het gebied van zorg- en veiligheid zien we dat we als gemeente bij veel (steeds complexer wordende) 
casuïstiek betrokken worden. Hoewel veel van deze casuïstiek in samenwerking met vele partners vaak 
in goede banen geleid kan worden, proberen we (via procesregisseurs) steeds meer aan de voorkant van 
de casuïstiek betrokken te raken, zodat de complexiteit en ernst van de casus in een deel van de gevallen 
verminderd kan worden. Hiervoor is meer procesregiecapaciteit benodigd. 

Cidale Federica / Shutterstock.com
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1. Inleiding 

In november 2023 heeft de gemeenteraad de Strategische Veiligheidsagenda (hierna: Agenda) Deventer 

vastgesteld. In deze Agenda staan de ambities die de gemeente op het gebied van openbare orde en 

veiligheid de komende jaren nastreeft. 

 

Onder het motto 'Werken aan een veilig, rechtvaardig en weerbaar Deventer' zetten we ons in voor een 

veilige gemeente, samen met onze veiligheidspartners. In de Agenda kiezen we voor twee strategische 

veiligheidsthema's, namelijk de ondermijnende effecten van criminaliteit en jeugd, zorg & veiligheid. Naast 

deze thema's blijven we aan ons veiligheidsfundament werken, met de thema's openbare orde, 

crisisbeheersing en de overige wettelijke taken en bevoegdheden. Hierbij zoeken we nog actiever de 

samenwerking op met andere (veiligheids- en zorg)partners en richten we ons steeds meer op preventie in 

plaats van repressie. Hierbij hebben we aandacht voor de rol die wij (kunnen) hebben: een signalerende, 

adviserende en/of interveniërende rol. 

 

Tijdens de behandeling in de raad is door de portefeuillehouder toegezegd om voor de Voorjaarsnota met 

een concretisering en operationalisering van de Agenda te komen. Deze uitwerking treft u hieronder. In de 

Agenda is aangegeven dat voor uitvoering van de ambities op een aantal punten nadere financiering nodig 

is. Ook hier wordt in deze notitie op ingegaan. De daadwerkelijke voorstellen voor financiering worden in 

de Voorjaarsnota opgenomen. 

2. Ondermijnende effecten van criminaliteit 

Criminelen maken voor illegale activiteiten gebruik van legale bedrijven en diensten. Het gaat om het 

(verhullend) gebruiken van legale structuren voor criminele handelingen of om crimineel geld wit te 

wassen. Er is sprake van verwevenheid tussen de onder- en de bovenwereld. Ondermijning is niet altijd 

zichtbaar, maar heeft wel voelbare en merkbare negatieve gevolgen voor de inwoners en ondernemers in 

onze gemeente. Dit zijn ondermijnende effecten van criminaliteit, omdat het de veiligheid, leefbaarheid, 

economie, het rechtsgevoel en het gezag van de overheid ernstig aantast.  

 

Ons doel is om de samenleving zo goed als mogelijk te beschermen tegen deze ondermijnende effecten 

van criminaliteit en de gemeente onaantrekkelijk te laten zijn voor de georganiseerde criminaliteit. Dit doen 

we aan de hand van de drie volgende pijlers: 

1. Bewustwording en weerbaarheid  

2. Samenwerking en informatiedeling  

3. Bestuurlijk instrumentarium 

 

Onze aanpak richt zich met name op drie verschijningsvormen, namelijk arbeidsuitbuiting en illegale 

kamerverhuur, verouderde bedrijventerreinen en drugscriminaliteit. Binnen deze verschijningsvormen is 

een vijftal doelstellingen opgesteld waarbinnen we ons inspannen en resultaten willen bereiken. In de 

matrix hieronder staat concreet welke acties we ondernemen om de doelen te behalen. Uiteraard is dit niet 

uitputtend, we doen wat nodig en passend is. 
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Met deze doelstellingen, inspanningen en beoogde resultaten ondernemen we gericht actie, daar waar 

ondermijnende criminaliteit zich voordoet. In 2024 wordt het casusregistratiesysteem PGA-X aangeschaft. 

Dit systeem wordt bij casuïstiek op het gebied van ondermijning en zorg- en veiligheid gebruikt om 

informatie te verwerken en delen. Ook onze samenwerkingspartners werken met ditzelfde systeem.  

 

Ook bij de aanpak van ondermijnende criminaliteit wordt ingezet op preventie, door daar waar mogelijk 

barrières op te werpen die helpen te voorkomen dat criminelen in Deventer actief zijn of zich vestigen. Een 

belangrijke stap is het uitbreiden van het gebruik van de Wet Bibob. Recentelijk is het gebruik van de Wet 

Bibob binnen de gemeente geëvalueerd. In de evaluatie wordt de aanbeveling gedaan om de Wet Bibob 

intensiever toe te passen binnen ruimtelijke ontwikkeling, sociaal domein, bij aanbestedingen en 

subsidieverlening. Wanneer binnen deze beleidsterreinen de betrokken partijen worden gescreend, dan 

kunnen we ondermijnende criminaliteit vroegtijdig voorkomen. Op dit moment is er geen capaciteit om 

meer Bibob-onderzoeken uit te voeren. Willen we onze ambities in de aanpak van ondermijnende 

criminaliteit waarmaken, dan moeten we investeren in de bestuurlijke aanpak. Om deze reden wordt 

voorgesteld de bestaande capaciteit voor het uitvoeren van Bibob-onderzoeken uit te breiden met 1 FTE.  

 

Samen met team Toezicht en Handhaving en partners als de politie, OM, Belastingdienst, UWV en de 

Omgevingsdienst IJsselland, willen we meer integrale controles uitvoeren. Op dit moment worden alle 

integrale controles door programma Veiligheid voorbereid. Daardoor is er minder tijd om meldingen en 

inlichtingen te analyseren en hierop te anticiperen. Daarnaast wordt de uitvoering van (integrale) controles 

bij seksinrichtingen en coffeeshops van politie naar de gemeente overgedragen. Dit is een landelijke 

ontwikkeling. Gelet op de verschuiving van taken naar de gemeente en het bestaande capaciteitstekort, 

wordt voorgesteld een coördinator integrale controles te werven bij team Toezicht en Handhaving. 

 

Een effectieve aanpak van ondermijnende criminaliteit begint met bewustwording. Veel van onze 

inspanningen zijn daarom gericht op het vergroten van de weerbaarheid, zowel binnen de eigen 

organisatie als richting onze, burgers, bedrijven en instellingen. Door eenieder bewust te laten zijn van de 

risico’s van ondermijnende criminaliteit, kunnen signalen vroegtijdig worden opgepakt en kunnen we de 

schade effecten van ondermijnende criminaliteit voorkomen. De bewustwording vergroten we door het 

opstellen en uitvoeren van een communicatieplan en het organiseren van diverse interne en externe 

voorlichtingsbijeenkomsten. Een voorbeeld hiervan is de ‘ondermijningsexperience’ die op 22 januari jl. is 

georganiseerd. Tijdens deze bijeenkomst werd het proces rondom verschillende soorten drugs (hennep, 

cocaïne en synthetisch) uitgelegd. Dit werd gedaan aan de hand van ‘drugslab-opstellingen’ waarbij werd 

verteld hoe de wereld achter de drugsproductie- en handel eruitziet, welke signalen daarbij horen en wat 

wij als gemeente kunnen doen om zo onaantrekkelijk mogelijke te zijn voor dergelijke praktijken. Ongeveer 

60 collega’s hebben aan deze ‘experience’ deelgenomen en waren hier zeer enthousiast over.  
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3. Jeugd, zorg en veiligheid 

Inwoners van de gemeente Deventer moeten veilig kunnen opgroeien, zich kunnen ontwikkelen en 

ontplooien. Daarin beschermen we jongeren zoveel mogelijk. We bekrachtigen onze partners in de 

domeinen zorg, onderwijs, wonen, veiligheid en straf. Waar nodig begrenzen we ongewenst en gevaarlijk 

gedrag. We ondernemen actie aan de hand van twee pijlers, namelijk preventie en aanpak 

jeugdcriminaliteit en van kwetsbare naar weerbare personen. Hier liggen drie speerpunten aan ten 

grondslag: 

1. We zetten effectiever onze (wijk)netwerken in, zoals het Signaleringsoverleg, de Jeugdnetwerken 
en het Netwerk Bondgenoten. Wijkmanagers hebben daarin een signalerende en verbindende rol. 

2. We versterken de positie van de procesregisseurs in casuïstiek en maken het makkelijker om 
informatie tussen partijen te delen, altijd in het belang van de cliënt en/of de omgeving.  

3. We zetten meer in op een persoonsgerichte aanpak (PGA), waardoor we meer maatgericht op een 
individu en zijn of haar omgeving kunnen inzetten, met als doel overlast of criminaliteit te stoppen 
en inwoners weer terug op de rails te zetten. 

 

De concrete acties hangen onder vier doelstellingen, namelijk bijdragen aan het verbinden van de 

jeugdketens, stimuleren van een veilige schoolomgeving, preventie met gezag en het verbeteren van de 

leefbaarheid in wijken. In de matrix hieronder staan de acties benoemd. 

 
 

Net als bij ondermijnende criminaliteit, willen we op het gebied van jeugd, zorg en veiligheid de stap naar 

voren zetten. Door inzet op preventie kan veel problematiek in een later stadium worden voorkomen. 

 

We zoeken een nog actievere samenwerking op met scholen. De schoolperiode is belangrijk voor de 

vorming van een kind. Door leerlingen op scholen weerbaarder te maken tegen (georganiseerde) 

criminaliteit, kan veel jonge aanwas worden voorkomen. Deze samenwerking met scholen is al ingezet. 

Sinds 2023 sluit een vertegenwoordiger van het voortgezet onderwijs aan bij de stuurgroep van de 

Jeugdnetwerken. Komend jaar willen we onder andere benutten om ook vertegenwoordigers van de 

andere scholen in Deventer aan te laten haken. Hierin trekken we samen met programma Jeugd & 

Onderwijs op. De afgelopen maand heeft burgemeester Ron König alle locaties van het Etty Hillesum 

Lyceum bezocht en met de directie over veiligheid gesproken. Met een aantal scholen gaan we het project 

Veilig In en Om School (VIOS) actief stimuleren.  
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Dit doen we door met hen mee te denken bij het actualiseren van hun veiligheidsbeleid. We denken mee 

over thema's zoals preventie, een doorlopende leerlijn, inzet van jeugdboa’s en jeugdagenten, maar ook 

over het eventueel inzetten van bestuurlijke maatregelen. 

 

Eén van de locaties van Etty Hillesum Lyceum, het Stormink, is met een jongerenrechtbank gestart. Bij 

gedragingen als pesten, diefstal of fraude kun je voor de jongerenrechtbank worden gedaagd. De 

jongerenrechtbank is een interventie voor jongeren in het voortgezet onderwijs. Leerlingen die zijn opgeleid 

tot jongerenrechter, aanklager of advocaat in hun school vormen de jongerenrechtbank. Zo maken zij op 

jonge leeftijd kennis met het rechtssysteem. Ze leren communicatievaardigheden en worden door 

deelname conflictvaardig. Vanuit de gemeente zijn we goed aangehaakt op deze jongerenrechtbank, en 

adviseren en ondersteunen we de organisatie. We verkennen hoe we dit initiatief breder kunnen inzetten, 

samen met de politie, het OM en de Jeugdnetwerken. 

 

Halt helpt gemeenten om jeugdcriminaliteit te voorkomen en overlast terug te dringen. Zij bieden 

interventies, gericht op overlastgevende jongeren en het doorbreken van negatieve groepsdynamiek aan. 

We willen een intensievere samenwerking met Halt verkennen, aansluitend op onze werkwijze in de 

Jeugdnetwerken. Halt kan bijvoorbeeld een rol vervullen bij overmatig alcoholgebruik of als interventie bij 

een persoonsgerichte aanpak bij overlastgevende jeugdigen. 

 

Het nationale programma Preventie met Gezag is inmiddels uitgerold in 29 Nederlandse gemeenten. In de 

regio Oost-Nederland loopt het programma in Arnhem, Enschede en Nijmegen. Het doel van dit 

programma is dat gemeenten, samen met haar partners, voorkomen dat jongeren in aanraking komen met 

de georganiseerde (drugs)criminaliteit en verder in afglijden. Met financiering van het Rijk wordt in 

specifiek geselecteerde wijken een aanpak ontwikkeld op het gebied van jeugd en digitale veiligheid. Er is 

verkend of dit programma ook in Deventer ingezet kan worden. Het ministerie van Justitie en Veiligheid 

heeft echter aangegeven dat het programma met structurele financiering voorlopig niet met nieuwe 

gemeenten wordt uitgebreid. Desondanks gaan we actief het gesprek aan met het ministerie en 

gemeenten waar Preventie met Gezag al loopt om gebruik te maken van goede en bewezen interventies 

om jeugdcriminaliteit te voorkomen of te beperken.  

 

Samen met andere programma’s (Meedoen, Ruimtelijke Ontwikkeling, Werk & Inkomen) wordt gewerkt 

aan een eerste quick scan om te komen tot een onvoorwaardelijke woonvoorziening (Skaeve Huse) voor 

personen met multiproblematiek. Voordat gezocht wordt naar een concrete locatie, wordt onderzocht welke 

partners en onder welke voorwaarden moeten worden betrokken. Ook wordt gekeken naar de financiële 

aspecten. De raad wordt te zijner tijd over dit onderwerp geïnformeerd. Ook in de landelijke politiek is 

aandacht voor Skaeve Huse. In januari 2024 is een motie van de Tweede Kamerleden Eerdmans en 

Bikker, waarin opgeroepen wordt tot een landelijk programma voor Skaeve Huse, is in meerderheid 

aangenomen. De motie verzoekt de regering hier voor 1 juli aanstaande de Tweede Kamer te rapporteren. 

In Deventer wachten we niet op deze uitkomsten, maar volgen we de voortgang wel. 

  

Per 1 februari 2024 is een afstudeerstagiaire gestart die voor de gemeente, en haar afstudeerscriptie voor 

de Rijksuniversiteit Groningen, gaat verkennen in hoeverre wijkrechtspraak in Deventer kan werken. Deze 

verkenning wordt samen met het OM, de politie en de rechtbank uitgevoerd. De raad wordt na de zomer 

over de resultaten van deze verkenning geïnformeerd. 

 

De afgelopen jaren zien we dat de (complexiteit van) casuïstiek op het gebied van jeugd, zorg en veiligheid 

flink is toegenomen. Wanneer in een vroeg stadium, maatgericht op een individu en zijn of haar omgeving 

kan worden ingezet, kan overlast of criminaliteit in veel gevallen stoppen of afnemen. Om ook de 

toekomstige casuïstiek in een vroeg stadium op te kunnen pakken, is het nodig een extra procesregisseur 

in te zetten. Hierbij zoeken we naar een kandidaat die ook kennis heeft van bestuurlijke maatregelen, die 

we als gemeente kunnen inzetten om de inwoner te helpen en overlast of criminaliteit in de omgeving zo 

snel mogelijk stoppen. Om procesregie verder te versterken ontwikkelen we een AVE-methodiek dat past 

bij de werkwijze in Deventer en leiden onze procesregisseurs op, ondersteunt door de inzet van een 

casusregistratiesysteem. 
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4. Veiligheidsfundament 

Naast de twee strategische thema’s uit de Agenda, blijven we ook onverkort inzetten op thema’s uit het 

veiligheidsfundament. Hier vallen onder meer de thema’s crisisbeheersing en brandweerzorg, digitale 

veiligheid, sekswerkbeleid, high impact crimes, sociale stabiliteit, publieke samenkomsten, veilig uitgaan, 

veilig ondernemen, drugs, sekswerkbeleid en het preventie- en handhavingsbeleid alcohol onder.  

 

Op deze thema’s wordt onder meer ingezet op communicatie, preventie, bewustwording en zo nodig 

handhaving. Aangezien dit geen strategische thema’s uit de Agenda zijn, worden de acties uit het 

fundament in dit document niet nader omschreven. Uitzondering is het preventie- en handhavingsplan 

alcohol, aangezien hiervoor bij de voorjaarsnota een financieel voorstel volgt.  

 

Het Preventie- en handhavingsplan alcohol is op 24 januari dit jaar vastgesteld. Op dit moment wordt 

gewerkt aan een uitvoeringsplan, welke begin mei ter kennisname aan de gemeenteraad wordt 

toegezonden. In dit plan zijn vijf handhavingsprioriteiten opgenomen. Om dit plan goed uit te kunnen 

voeren zijn er voor 2025 en verder extra middelen nodig voor: 

 

- Mystery guest onderzoek 1x per 2 jaar: 20.000 euro (start 2025) 

Kenmerkend voor dit onderzoek is om dit ongemerkt uit te voeren, dit onderzoek kan daarom niet 

met eigen Boa's, zij zijn bekend bij inwoners, ondernemers en evenementenorganisatoren. 

- Nalevingsonderzoek 1x per 2 jaar: 20.000 euro (start 2024) 

- Communicatie om de doelgroepen te bereiken: 1.000 euro  

De focus van het plan en dus ook van de communicatie zal bij preventie liggen.  

- Extra capaciteit juridisch handhaving: 54.000 euro  

Door meer controles uit te voeren krijgen we meer zicht op de naleving van de Alcoholwet. Het is 

de verwachting dat niet alle controles zonder opvolging kunnen worden afgedaan. Het exacte 

percentage is op dit moment nog niet bekend. 

 

De extra middelen worden in eerste instantie incidenteel – voor 3 jaar – aangevraagd. In deze periode 

wordt op basis van de naleving beoordeeld hoeveel extra handhavingscapaciteit na deze periode benodigd 

is, waarna een aangepast verzoek tot middelen gedaan wordt.  
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5. Conclusie 

Met bovenstaande concrete acties wordt voldaan aan de toezegging om voor de behandeling van de 

Voorjaarsnota met een (verdere) concretisering te komen van de Strategische Veiligheidsagenda. De 

komende jaren worden hier verdere (vervolg)stappen ingezet. Via de jaarlijkse Voortgangsrapportage 

Veiligheid wordt de raad in de uitvoering van de Agenda meegenomen. 

 

In de Voorjaarsnota zullen, volgens de eerdere toezegging, de volgende financiële voorstellen worden 

opgenomen ten behoeve van de uitvoering van de Strategische Veiligheidsagenda. Deze voorstellen 

kunnen dan worden meegewogen in het complete financieel overzicht tijdens behandeling van de 

Voorjaarsnota. 

 

Onderwerp Bedrag Incidenteel/structureel Toelichting 

Coördinator 
integrale 
controles 

96.000 Structureel Organiseren van integrale controles op het 
gebied van ondermijning, sekswerk en 
coffeeshops 

Uitbreiding 
Bibobcapaciteit 
met 1 FTE 

86.000 Structureel Door aan de voorkant een goede BIBOB-
toets te doen, voorkom je ondermijning aan 
de achterkant. De bibob toets wordt meer 
ingezet en uitgebreid naar andere sectoren.  

Aannemen extra 
procesregisseur 

64.000 Incidenteel (3 jaar) Door casuïstiek in een eerder stadium aan te 
pakken, wordt (verdere) escalatie in veel 
gevallen voorkomen (niet fulltime) 

Uitvoering 
preventie- en 
handhavingsplan 
alcohol 

75.000 Incidenteel (3 jaar) Voor de uitvoering van het UVP Alcohol.  
Mystery guest onderzoek, 
nalevingsonderzoek, communicatie en extra 
juridische handhavingscapaciteit. 
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